
اخبار كشور

حضور پررنگ گروه های نمایشی 
در کشوری که ایران را تحریم کرده!

به زودی بناست یک نمایش که قبلا، بدون مجوز در کانادا روی صحنه رفته 
بود، در یکی از تالارهای نمایشی تهران اجرا شود.

به گزارش خبرنگار کیهان، درحالی که دولت کانادا از ســال 91 بنابر آنچه 
عدم حمایت ایران از همجنس بازها اعلام کرده بود، روابط خود با کشــورمان را 
قطع کرد و ازجمله دولت های تحریم کننده ما محســوب می شود، اما گروه های 

نمایشی به طور پی در پی به کانادا سفر می کنند. 
اما نکته مهم این اســت که گروه های نمایشی با چه مجوز و نظارتی بطور 
مکرر به کشــوری که دولت آن نگاهی خصمانه به ایران دارد سفر می کنند؟ آن 
هم در شرایطی که هیچ تصویر یا ویدئویی از اجرای این گونه نمایش ها در خارج 
از کشــور ازجمله در کانادا تا به حال منتشر نشده است. یعنی مشخص نیست 
که گروه ها، نمایش خود را با چه محتوایی روی صحنه می برند. سؤال این است 
که آیا موازین فرهنگی و قانونی و همچنین منافع ملی ایران را رعایت می کنند 
یا نه؟ ضمن اینکه بر چه اساســی، گروه های نمایشی به کانادا می روند و ملاک 
انتخاب و اعزام آنها چیست؟ چرا به گروه هایی که به طور مشکوک و بدون مجوز 
به خارج از کشــور می روند، به این سادگی اجازه نمایش در تالارهای نمایشی 

تهران نیز اعطا می شود؟ 
همچنین منفعت واســطه های اعزام گروه ها بــه کانادا و اهداف فرهنگی و 

سیاسی آنها پرسش مهم دیگری است که در ابهام قرار دارد.
این ها پرسش هایی است که انتظار می رود بخش بین الملل اداره کل هنرهای 

نمایشی وزارت ارشاد درباره آنها پاسخ دهد و دست به شفاف سازی بزند.
غربت فرهنگ در مترو!

بخشی از فضای مترو در تهران به فعالیت های فرهنگی و ترویجی اختصاص 
داشت که این فضا، بطور کامل در اختیار تبلیغات تجاری قرار گرفته است.

به گزارش خبرنگار کیهان، افرادی که هر روز از مترو استفاده می کنند، یک 
تغییر را به طور آشکار در بخش های مختلف آن احساس می کنند. در حالی که 
قبلا بخشی از فضای مترو مزین به کارهای فرهنگی و ترویجی بود، اما از زمان 
تغییر شــهردار تهران، رفته رفته این فضا از فرهنگ و هنر گرفته شده و به طور 
همه جانبه ای در انحصار تبلیغات تجاری قرار گرفته است. نکته مهم این است که 
در سال حمایت از کالای ایرانی، بخش زیادی از تبلیغات مترو در اختیار تبلیغ 

کالاهای خارجی و وارداتی است.
قبــلا در بخش هایی چــون دیوارهــا و تابلوهای گذرگاه هــا و راهروهای 
ســاختمان های ایســتگاه های مترو و همچنین دیواره ها و نمایشگرهای داخل 
واگن ها، به مناسبت های مختلف ملی و مذهبی، کار فرهنگی و ترویجی صورت 
می گرفت. تبلیغ کتاب و فرهنگ مطالعه، نمایش آثار هنری با مضامین مذهبی 
و ســبک زندگی و... ازجمله مواردی بود که در این قسمت ها، فضایی متنوع و 
فرهنگی را برای مســافران به وجود می آورد. امــا الان نه تنها خود مترو کاری 
نمی کنــد، بلکه به گروه های فرهنگی و ترویجی مراجعه کننده نیز جواب منفی 

داده می شود. 
یکی از فعالیت هایی که قبلا در مترو انجام می شد، معرفی، ترویج و عرضه 
کتاب بود. اما این فعالیت نیز مدتی اســت که تعطیل شده و جای کتاب را هم 
تبلیغ کالاهای عمدتا خارجی گرفته است. به طوری که سال های قبل، غرفه هایی 
در ایستگاه های پرتردد مثل ایستگاه میدان انقلاب به کتاب اختصاص داشت. اما 

الان این غرفه ها هم به فروشندگان کالاهای تجاری واگذار شده است. 
بــا توجه به جمعیت زیادی که هر روز بخشــی از وقت خــود را در مترو 
می گذراننــد، این یک ظرفیت مناســب برای کار فرهنگــی و ترویجی بود که 

متأسفانه این ظرفیت هم اکنون از دست رفته است. 
سکوت وزارت ارشاد 

در مقابل نمایش هنجارشکنانه در سالن های تئاتر
یک نمایش با اقتباس از یکی از نمایشنامه  های خارجی در حال اجراست که 

به تبلیغ انحرافات اخلاقی می پردازد.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران، مجوز اجرای چنین نمایشــی جای سؤال 
دارد. یعنی چطور اثری با این محتوا مجوز اجرا می گیرد؟ آن هم در ســالن پر 
تماشــاگری که نیمه دولتی است. هرچند به گفته  برخی هنرمندان، تئاتر چند 
سالی است که رها شده و نظارت درستی بر آن نیست. همچنین در این سال ها 
اســتفاده از کلمات رکیک، حرکات موزون و نشان دادن رابطه های نامناسب در 
آثار نمایشــی بیشتر از هر موقع به چشم می خورد و با بی توجهی مسئولان این 
حوزه نیز همراه بوده، معلوم نیست معاونت هنری وزارت ارشاد و مرکز هنر های 
نمایشی چه زمانی قرار است برخورد قاطعی در مواجهه با این آثار داشته باشند!

 افشاگری یک مستندساز یهودی 
درباره آمریکا و اسرائیل در تلویزیون

جدیدترین قسمت برنامه تلویزیونی »عصر« میزبان دن کوهن مستندساز 
یهودی آمریکایی است.

این مستندســاز یهودی ساکن آمریکا، بیشتر با مستند تاثیرگذارش به نام 
»کشتار غزه« شناخته می شود؛ مستندی که همراه با »مکس بلومنتال« دیگر 

کارگردان جوان آمریکایی ساخته است. 
این مستندســاز آمریکایی در آستانه سفرش به ایران از سوی سفارت رژیم 

صهیونیستی در آمریکا مورد اهانت و تهدید قرار گرفته بود.
گفتنی اســت، برنامه تلویزیونی عصر با اجرای نادر طالب زاده پنجشنبه ها 
 ســاعت 21 از شــبکه افق و جمعه ها بعــد از خبر 14 از شــبکه یک پخش 

می شود.
تجلیل از پیشکسوتان دفاع مقدس 

در کنگره سربازان صلح
پنجمین کنگره ملی و نخستین کنگره بین المللی سربازان صلح با تجلیل از 

رزمندگان قدیمی دوران دفاع مقدس برگزار می شود.
این مراسم همزمان با روز جهان عاری از خشونت و افراطی گری در تاریخ 2۶ 
آذر با حضور جمعی از رزمندگان، هنرمندان و ورزشکاران در مرکز همایش های 

بین المللی برج میلاد برگزار خواهد شد.
ازجمله برنامه های این کنگره می توان به تجلیل از کهنه ســربازان دوران 
دفاع مقدس، رونمایی از کتاب صلح و ســمن، نمایش آثار کاریکاتوریست های 

بین المللی با موضوع نفی خشونت و افراطی گری و...  اشاره کرد.
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لاریجانی در همایش مدیران حراست:
روند کاهش نرخ ارز 

باید ادامه یابد
رئیس مجلس شورای اســامی گفت: جلسات شورای هماهنگی 
 تاثیرات مثبتی داشــت، روند کاهــش نرخ ارز آغاز شــده و باید 

ادامه یابد.
علی لاریجانی در شــصت و نهمین همایش مدیــران و معاونان حفاظت 
پرسنل مراکز و دفاتر حراســت، وزارتخانه ها و سازمان ها و نهادها که در تالار 
شــهید مدرس در محل مجلس شورای اســلامی برگزار می شد، گفت: گاهی 
برخی از مســائل در کشور باعث می شود به دستاوردهای انقلاب توجه نشود، 
اما نباید فراموش کرد زمانی مردم به خاطر روابط شــاه با اسرائیل سرشکسته 
بودند اما در حال حاضر ایران پیشرو مقابله با ظلم است، بنابراین با وجود برخی 
مشکلات باید دسته بندی صحیح انجام شود و نباید دستاوردی که انقلاب برای 

کشور عزت ایجاد کرده، فراموش شود.
وی با  اشاره به نقش شهدا در عزتمندی کشور گفت: بعد از انقلاب اسلامی، 
مردم، نمایندگان مجلس و اعضای شوراهای شهر و همچنین رئیس جمهور را 
خود انتخاب می کنند و از رهبری فرزانه برخوردارند و منزلت این دســتاوردها 

کم نیست.
رئیس  مجلس شورای اسلامی گفت: بعد از رفتار ناهنجارانه آمریکا در قبال 
برجام، آمریکایی ها در عرصه بین الملل تنها شدند، حداقل در زبان دیپلماتیک 
بسیاری از کشورها با این کار آمریکا مخالفت کردند، بنابراین آنها ضرر کردند.
 لاریجانــی بیان کرد: اگر حوادث امروز فرانســه در ایران اتفاق می افتاد، 
دشــمنان می گفتند نظام ایران در حال واژگونی اســت، بنابراین آنها ســعی 
می کنند که با رســانه هایشان برای ایران مشــکل ایجاد کنند و حتی ترامپ 

نسبت به یک تحرک در ایران واکنش نشان می دهد.
وی اظهار کرد: دشمنان قصد داشتند با فشار اقتصادی و روانی در اقتصاد 
ما نابســامانی ایجاد کنند و حتی بازار ارز را در مقطعی تحت تاثیر قرار دادند، 
چرا که مســئله ارز نقطه کانونی بود. اما با تدابیر مقام معظم  رهبری و ایجاد 
شــورای هماهنگی اقتصادی قوا، ســاماندهی امور پیگیری شد و فکر می کنم 
تصمیمات جلسات شورای هماهنگی تاثیرات مثبتی داشته و بیانگر این بود که 
ایران می تواند شــرایط را کنترل کند و خوشبختانه روند کاهش نرخ ارز ایجاد 

شد که باید ادامه یابد.
ضرغامی در دانشگاه شهید رجایی:

تلگرام اولین بار با دستور روحانی 
فیلتر شد

عضو شورای عالی فضای مجازی با بیان اینکه فیلتر اول تلگرام با 
دستور رئیس جمهور انجام شد، گفت: وقتی در اغتشاشات دی ماه دیدیم 
هماهنگی ها در تلگرام انجام می شــود، در شورای عالی فضای مجازی 

بحث شد و با دستور آقای رئیس جمهور تلگرام فیلتر شد.
عزت الله ضرغامی در ویژه  برنامه روز دانشــجو که به همت بسیج دانشجویی 
دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی در این دانشگاه برگزار شد، با  اشاره به اهمیت 
تعلیم و تربیت خطاب به دانشجو معلمان، گفت: کار شما کار تعلیم و تربیت است 
و رهبر معظم انقلاب هم همواره فرمودند که دانشجویان هر چقدر می توانند علوم، 
علوم قرآنی و مسائل اعتقادی خودشان را تعمیق ببخشند. اگر این اتفاق رخ دهد 
خیلی از مسائل دیگر نمی توانند برای ما مشکلی ایجاد کنند.  اشکال آنجاست که 
اطلاعات ما سطحی می شود و بعد با کمترین تحرکی آدم ها دچار اشتباه می شوند. 
به گزارش فارس، وی بیان داشــت: من تعجب می کنم که برخی ها در موقع 
خوردن غذا وسواس هایی دارند ولی زمان خوردن خوراک معنوی آنچنان توجهی 
نمی کنند. اگر شــما مدیریت شده وارد فضای مجازی نشوید، به مشکل خواهید 
خورد. عضو شورای عالی فضای مجازی با   اشاره به اینکه فضای مجازی در ایران 
ناقص الخلقه متولد شده است، اظهار داشت: ما در حوزه پیام رسانها عقب ماندگی 
داریم، تلگرام هم از داخل پشتیبانی ویژه ای پیدا کرد و نزدیک سه سال دوپینگ 
فنی و سیاسی شد و به عنوان یک پیام رسان متمرکز معرفی شد و آرام آرام هم 
توانست ممبرهایش را افزایش دهد. زمانی که به دومیلیون عضو رسید، من گفتم 

باید پیام رسان های داخلی را تقویت کنیم ولی توجهی نشد.
ضرغامی ادامه داد: فیلتر اول تلگرام با دستور رئیس جمهور انجام شد، البته 
من می بینم برخی در این رابطه شایعاتی درست می کنند که اصلا اینگونه نیست. 
وقتی در اغتشاشــات دی ماه دیدیم هماهنگی ها در تلگرام انجام می شــود، در 
شورای عالی فضای مجازی بحث شد و با دستور آقای رئیس جمهور تلگرام فیلتر 

شد.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: رهبری از دولت خواستند که بروند 
برای مصالح ملی پیام رسان داخلی را راه اندازی کنند، البته روایت های نادرستی 
از فرمایشات رهبر انقلاب در این رابطه شد ولی وقتی پیام رسانهای خارجی وارد 
ارز دیجیتال شدند، یک دفعه می بینید که ارز کشور و مردم از کشور خارج شده 
است، آن موقع نظام باید جواب بدهد، رهبری هم برای این موضوع خواستند تا 

پیام رسان های داخلی راه اندازی شود.
وی خاطرنشان کرد: پیام رسانها داشتند خوب جلو می رفتند ولی در اوجی 
که باید به اینها کمک می شــد و محکم ایســتادگی می شد، این کار نشد. وقتی 
تلگرام طلایی و پوســته های دیگر تلگرام آمد، یک دفعه با این طرح نادرســت، 

استقبال از پیام رسان های داخلی سیر نزولی پیدا کرد.
ضرغامی تصریح کرد: به آقای جهرمی گفتم باید پیام رسان داخلی پرقدرت 
داشــته باشیم و توقع ما این است شما بروید کنار پیام رسان های داخلی باشید. 
اگر دولت و آقای جهرمی همت کنند و پیام رســان های داخلی را تقویت کنند 
مشکل حل می شود. در مورد آقای روحانی هم بعید می دانم که عزم جدی برای 

این مسئله داشته باشند.
عضو شورای عالی فضای مجازی با اشاره به تنظیم بودجه 98 توسط دولت، 
گفت: من تحقیق کردم بودجه 98 هیچ فرقی با بودجه امسال ندارد، ما اگر قرار 
باشد اقتصاد مقاومتی را اجرا کنیم و در مقابل فشارهای آمریکا و دشمن بایستیم 
باید برای بودجه برنامه داشته باشیم. هیچ ردپایی در بودجه 98 از نگاه مقاومتی 
نیست و دولت از الان به این فکر است که از صندوق ذخیره ارزی و توسعه ملی 

دوباره پول بگیرد و خرج کند.

اخبار ادبی و هنری

حضرت امام خمینی)ره(: برنامه ما این اســت که نه به 
کسی ظلم می کنیم و نه زیر بار ظلم می رویم.

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

نجات یافتگان از هلاکت 
به جای شکر ستم می کنند!

»اما هنگامی که خدا آنها را رهایی )از هلاکت( بخشید، 
)باز( به ناحق، در زمین ستم می کنند. ای مردم! ستم های 
شما به زیان خود شما است. از زندگی دنیا بهره )می برید(. 
پس بازگشــت شما به ســوی ما است و ما شما را به آنچه 

عمل می کردید، خبر می دهیم.«
یونس - ۲3

بیانات رهبر معظــم انقاب اســامی در دیدار 
دست اندرکاران کنگره   شهدای استان خراسان جنوبی 
که در تاریخ ۱۴ آبان ۹۷ برگزار شده بود، صبح دیروز 
)سه شنبه( در محل این همایش در بیرجند منتشر شد.

متن بیانات معظم له به شرح ذیل است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم )1(

 یکــی از بهترین کارها و شــریف ترین کارها بخصوص 
در روزگار ما، بزرگداشــت شهدا است؛ بخصوص در بعضی از 
مناطق -که گرایش عمومی مردم به ســمت مسائل دینی و 
انقلابی است- این کار، رونق و شکوه بیشتر و بهتری می گیرد؛ 
اســتان شما از این قبیل است بحمدالله. بنده البتّه با بیرجند 
و آن استان مؤمن خیز و عالمِ خیز از قدیم آشنا هستم؛ استان 
خراسان جنوبی این جور بوده؛ هم مردم مؤمنی در آن استان 
بوده انــد -چه در خــود بیرجند، چه در قائــن و چه در بقیّه   
شهرهای استان- هم علمای برجسته ای و بزرگی در این استان 
بوده اند که حالا در زمان ما و آنچه خود ما از نزدیک دیده ایم، 
مرحوم آقای تهامی، مرحوم آقای آیتی، مرحوم آقای عارفی، 
این ســه نفر ملّای بزرگ که دو نفر از اینها تحصیل کرده های 
نجف بودند. مرحوم آقای آیتی شــاگرد مرحوم آقاضیاء بود؛ 
مرحوم آقای تهامی شــاگرد آقای نائینی بود؛ آقای عارفی هم 

شاگرد مرحوم حاج شیخ)2( در قم بود، از فضلای قم بود.
 و دین داری مردم را هم آنجا دیده بودیم. ســال 42 که 
هیچ خبری در آنجا از مســائل نهضت وجود نداشــت، بنده 
آمدم آنجا و مســائل نهضــت را روی منبر مطرح کردم، یک 
اســتقبالی و جوشش درونی ای از مردم مشاهده شد که واقعاً 
تعجّب آور بود! نشان دهنده   علاقه مندی اینها بود. خب بحمدالله 
در دوران دفــاع مقدّس هم خیلی تلاش کردند، کار کردند و 
دو هزار و اندی شهید؛ غیراز جانبازها و آزادگان و مفقودالاثرها 
و مانند اینها، بیش از دو هزار نفر، این اســتان شــهید داده؛ 
آن شهدایی که مشــخّصند؛ و امیدواریم که ان شاءالله برکات 
این شــهدا شامل حال مردم اســتان و آینده   استان و روحیه   

استان بشود.
 امروز کشــور ما بــه بزرگداشــت اینها احتیــاج دارد. 
تهاجم دشمنان در سطح مســائل معنوی، بسیار خطیرتر و 

مشکل ســازتر است از سطح مسائل عادی و حملات سخت و 
مانند اینها؛ و تلاش دشمن، امروز این است. البتّه همچنان که 
در زمینه   فشار سخت و جنگ سخت، دشمن ناکام مانده، در 
اینجا هم ناکام مانده، در اینجا هم بحمدالله، رویشِ انقلابی در 
کشور به طور محسوسی مشاهده می شود، لکن این به تلاش 
احتیاج دارد؛ این با تلاش، این جور شده و اگر تلاش بود، این 
رویش ها ادامه پیدا خواهد کرد و پیش خواهد رفت؛ و ان شاءالله 
پیش خواهد رفت، در این تردیدی نیســت. و لذا تشکیل این 
جلسات و بزرگداشت شهیدان خیلی باارزش و خیلی بااهمّیّت 

است.
 و شــما این کار را دنبال کنید؛ این کنگره  بزرگداشــت 
شهیدان را هرچه می توانید، باکیفیّت برگزار کنید؛ شرح حال 
این شهدا را بنویسید. ما می بینیم که یک شهید گمنام، یک 
شــهیدی که نه ســردار بوده، نه فرمانده بوده، نه شخصیّت 
معروفی بوده، وقتی شــرح حالش نوشته می شود و می آید در 

اختیار افکار عمومی، دلها را در موارد زیادی منقلب می کند؛ 
]البتّه[ وقتی که درست و با رعایت جوانب گوناگون، این شرح 

حال ها نوشته بشود؛ این کار را بکنید.
 خب ســی ســال از پایان جنگ گذشته لکن قضایای 
مهمّ دفاع مقدّس تمام شــدنی نیست، روزبه روز اینها رو به 
پیشرفت است. شــهدای عزیز ما در زمانی که زنده بودند، 
دفاع کردند؛ با جانِ خودشان رفتند میدان؛ امروز با هویتّ 
خودشــان، با معنویتّ خودشان دارند از هویتّ کشور دفاع 
می کنند، از اســلام دارند دفاع می کننــد؛ این خیلی چیز 
مهمّی اســت. ســراغ پدرها و مادرها بروید. حالا متأسّفانه 
بســیاری از پدران و مادران شــهیدان از دنیا رفته اند لکن 
سراغ آنهایی که هستند -پدرانشان، مادرانشان، آنهایی که 
همسر داشتند، همسرانشان- بروید، بپرسید، بخواهید شرح 
حال این شهدای عزیز را و آنها را ثبت کنید؛ و سعی کنید 
که باکیفیّت از آب ]درآورید[؛ حالا کمّیّات قابل توجّه است 

لکن مهم تر از کمّیّات، کیفیّات اســت که آنها را بایســتی 
ان شاءالله ملاحظه کنید.

 به هر حال ما ســلام صمیمانه و درود حقیقی خودمان را 
به شهیدان عزیز و خانواده های شهدا عرض می کنیم -شهدای 
استان خراسان جنوبی، بیرجند و بقیّه   شهرها- و به مردم آن 
منطقه هم سلام می رســانیم. جناب آقای عبادی سلام ما را 
به مردم بیرجند و مردم خراسان جنوبی برسانند و امیدواریم 
ان شاءالله همیشه مشمول الطاف الهی باشند و آقای استاندار 
هم همان طور که گفتند، ان شاءالله به مشکلات مردم برسند 
و کارهــای لازمی را که در آنجا باید انجام بگیرد، ان شــاءالله 

انجام بدهند.
والسّام علیکم و رحمه اًْلله و برکاته

_________________
1( این دیدار در چارچوب دیدارهای دسته جمعی برگزار شد.

2( شیخ عبدالکریم حائری

رهبر انقاب در دیدار دست اندرکاران کنگره شهدای استان خراسان جنوبی:

شهدا در زمان حیات با جان 
و امروز با معنویت خود از هویت کشور و اسلام دفاع می کنند

پیکرهای پاک ۷2 شــهید تازه تفحص شده 
هشــت ســال دفاع مقدس با اســتقبال مردم 
شهیدپرور ایران اسامی دیروز )سه شنبه( از مرز 

شلمچه به خاک وطن منتقل شدند. 
به گزارش ایرنا این شــهدا در عملیات های رمضان، 
کربلای پنج و تک دشــمن دراواخــر جنگ تحمیلی به 
شهادت رســیدند که اخیرا در مناطق عملیاتی زبیدات، 
شلمچه و کتیبان از ســوی گروه های تفحص در خاک 

عراق شناسایی شدند. 

 پیکرهــای مطهر این شــهدا با برگــزاری آئینی بر 
روی دوش عشــایر بسیجی اهل ســنت منطقه گچین 
بندرعباس از گذرگاه مرزی شــلمچه وارد خاک میهن 

اسلامی شدند.
رئیس کمیتــه جســت وجوی مفقودین ســتاد کل 
نیروهای مسلح ، اظهار داشت: در میان پیکرهای مطهر 
این شــهدا پیکر چهار مجاهد شهید عراقی از لشکر بدر 
که در عملیات کربلای پنج به شــهادت رسیده و اخیرا 
در جزیره عجراویــه نزدیکترین جزیره به بصره تفحص 

شدند وجود دارد.
ســرتیپ ســیدمحمد باقرزاده گفت: پیکرهای این 
چهار شــهید پس از انتقال به مشــهد مقدس و طواف 
در حرم امام رضا)ع( برای خاکســپاری به کربلا و نجف 

منتقل می شوند.
ســرتیپ باقرزاده در این مراسم گفت: هفته آینده و 
در روز 2۷ آذرماه 4۶ شهید دیگر دوران دفاع مقدس از 
طریق مرز مهران وارد کشور شده و مورد استقبال مردم 

قرار خواهند گرفت. 

اجاسیه نهایی کنگره ملی دو هزار شهید خراسان 
جنوبی دیروز)سه شــنبه(  با رمز یا حســین)ع( در 

حسینیه جماران بیرجند برگزار شد. 
به گزارش ایرنا اجلاســیه نهایی کنگره شهدای استان 
خراسان جنوبی با پخش بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در دیدار دست اندرکاران این کنگره که آبان ماه امسال برگزار 

شده بود، آغاز شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، استان خراسان 
جنوبی را استانی مؤمن خیز و عالم  پرور خواندند و با تجلیل از 
سابقه حضور پرشور و مؤثر مردم این استان در نهضت انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس، گفتند: امروز بزرگداشت شهیدان از 
بهترین و شریف  ترین کارهاست و کشور به آن احتیاج دارد.

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به تهاجم خطیر دشمنان 
در مسائل معنوی، افزودند: البته رویش های انقلاب در سراسر 
کشور محسوس اســت و با تلاش و گسترش این رویش ها، 
دشــمن در تهاجم به معنویات نیز همچون جنگ ســخت، 

شکست خواهد خورد.
ایشــان با تأکید بر لزوم برگزاری با کیفیت بزرگداشت 
شهیدان و ثبت و ضبط خاطرات و شرح احوال آنان، گفتند: 
شــهیدان عزیز در زمان حیاتشــان با جان خود وارد میدان 
دفاع شدند، و امروز با هویت و معنویت خود از کشور و اسلام 
دفاع می کنند، بنابراین دفاع مقدس تمام شدنی نیست و یک 

حقیقت در حال پیشرفت است.
بــه گزارش ایرنا برنامه ریزی برای برگزاری این کنگره از 
دو ســال قبل در خراسان جنوبی آغاز شد و تاکنون بیش از 

500  یادواره شهید و 13 اجلاسیه برگزار شده است.
اجلاسیه شــهدای اهل سنت استان به عنوان نخستین 
اجلاســیه این کنگره ششم شهریور ماه سال جاری در شهر 

اسدیه درمیان برگزار شد. 
اجلاسیه ایثارگران خراســان جنوبی، شهدای کشاورز، 
شــهدای هنرمند، شــهدای ورزشــکار، شــهدای طلاب و 
روحانی، شهدای دانش آموز و فرهنگی، شهدای زن، شهدای 
جاویدالاثر و گمنام، شــهدای اســاتید و دانشــجو، شهدای 
خراسان جنوبی مقیم مشهد مقدس، اجلاسیه فضای مجازی 
کنگره ملی دو هزار شهید استان و اجلاسیه شهدای نیروهای 
مسلح خراسان جنوبی از دیگر اجلاسیه های بزرگترین رویداد 

فرهنگی در خراسان جنوبی بود که امسال برگزار شد. 
اجلاســیه پایانی کنگره ملی دو هزار شــهید خراسان 
جنوبی با حضور خانواده معظم شــهدا، نماینده ولی فقیه در 
استان، سردار سرلشکر محمدعلی جعفری فرمانده کل سپاه 

پاسداران انقلاب اســلامی، معاون اجتماعی و پیشگیری از 
وقوع جرم قوه قضائیه، استاندار خراسان جنوبی، نمایندگان 
مردم در مجلس شــورای اســلامی، فرماندهــان نظامی و 
انتظامــی، ائمه جمعه و قشــرهای مختلف مــردم در حال 

برگزاری است. 
متولی آستان قدس رضوی:

فرهنگ شهادت، اقتصاد مقاومتی را
 به ما می آموزد

دو شهید گمنام نیز میهمان ویژه این اجلاسیه هستند. 
همچنیــن در این آییــن 122 کتاب حــوزه دفاع مقدس 

رونمایی می شود.
متولی آستان قدس رضوی  گفت: فرهنگ شهادت به ما 
می آموزد که در مقابل دشمنان تسلیم نشویم و به داشته های 

خود تکیه کنیم. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین سیدابراهیم 
رئیســی، دیروز، در اجلاســیه نهایی کنگــره ملی دو هزار 
شهید خراســان جنوبی، با بیان اینکه هر کسی که خونش 
به ثارالله متصل شد خود خداوند متعال خون خواه آن است 
و خدا همانطور که از خون امام حســین)ع( نگذشــت، از 
خون هزاران شهید در جهان اسلام نمی گذرد، تصریح کرد: 
دشــمنان تلاش بسیاری کردند تا نام حسین)ع( و کربلای 
حســین)ع( را محو کنند اما روز عاشورا تبلور عاشوراییان 

شد. 
وی بــا بیان اینکــه خون امــام حســین)ع( در عالم 
جهل زدایی کرد، اظهار کرد: پرچم شــهادت در تمام نسل ها 
و عصرها در زندگی و خانواده شــهدا برافراشــته است و این 
پرچم هیچ وقت محو نخواهد شد و این پرچم اجازه نمی دهد 

سخنی بر خلاف مسیر شهید بر زبان جاری شود. 
نماینــده مردم خراســان جنوبــی در مجلس خبرگان 
رهبری بیان کرد: امروز بیداری اسلامی در منطقه به برکت 
خون شهدا شکل گرفته است و خون شهدا نیز همانند خون 

امام حسین)ع( جهل زدایی کرد. 
رئیســی اظهار کرد: فرهنگ شهادت به ما می آموزد که 
در مقابل دشمنان تسلیم نشویم و به داشته های خود تکیه 

کنیم. 
وی بــا بیــان اینکه مردم خراســان جنوبــی از امتیاز 
غیرتمنــدی، دلدادگی به نظام و ولایت برخوردار هســتند، 
ادامه داد: نرخ جرم در خراســان جنوبی پایین ترین نرخ در 
میان سایر استان های کشور است و رمز این پایین بودن نرخ 

جرم در فرهنگ، تدین و دینداری مردم است. 

متولی آســتان قــدس رضوی بیان کــرد: نمی توان در 
فضایی که به عطر شهدا معطر است حرف و سخن از استکبار 
و استعمار به جای آزادی، وادادگی به جای اتکای به فرهنگ 
غنی کشــور و کوتاه آمدن و تســلیم آمدن در مقابل هجوم 

دشمنان گفت. 
رئیسی یادآور شد: خانواده شهدا بدانند در تمام نسل ها 
پرچم شهادت در زندگی شما و خانواده شما برافراشته است 
و این پرچم برافراشته هیچ زمانی از زندگی شما محو نخواهد 

شد. 
سرلشکر جعفری:

اینکه آمریکا با خروج از برجام ایران را پای میز 
مذاکره برگرداند یک تخلف و خیال است

فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی تاکید کرد: 
این ایده که آمریکا با خروج از برجام ایران را پای میز مذاکره 

برگرداند صرفا یک تخلف و خیال است. 
بــه گزارش تســنیم از بیرجند ، سرلشــکر محمدعلی 
جعفــری دیروز در اجلاســیه نهایی کنگره 2000 شــهید 
اســتان خراسان جنوبی ضمن گرامیداشت یاد همه شهیدان 
دفاع مقدس، شــهدای انقلاب اســلامی، شــهدای مدافع 
حرم و شــهدای راه امنیت، اظهار داشــت: تقدیم  کردن دو 
هزار شــهید و بیش از چهارهزار جانباز از سوی استانی که 
جمعیتی زیر یک میلیون نفر دارد، نسبت بسیار زیادی بوده 
که نشــان دهنده بارز ایمان و ولایت مداری مردم شهید پرور 

استان خراسان جنوبی است.
فرمانده کل سپاه گفت: براساس آخرین نظرسنجی در 
مهر ماه اســتان خراســان جنوبی دارای مقام اول در دفاع از 
ارزش های انقلاب اســلامی، ولایت، راه مقاومت و ایستادگی 
و پشــتیبانی نظام و اهداف والای انقلاب اسلامی است و در 
میان استان ها بالاترین حمایت و پشتیبانی مربوط به استان 
شماســت، از همین حیث باید به این رتبــه و مقام افتخار 
کرده و انشاءالله همیشه آن را در طول تاریخ انقلاب اسلامی 

حفظ کنید.
سرلشــکر جعفــری اضافه کرد: برخی از مســئولان ما 
گوش شان سنگین است و این پیا م ها را درست نمی شنوند، 
اگر این پیام ها و صداها به درســتی شــنیده شود گرایش به 
دشمن، آمریکا و غرب رخت بر خواهد بست؛ این ضعف هایی 
که شــما مشاهده می کنید ناشی از این موضوع بوده که این 
پیام ها را نمی شــنویم چراکه اگر بشــنویم روحیه ها قوی و 

حرکت جدی خواهد شد.
سرلشــکر جعفری با تاکید بر اینکــه امروز ملت ایران 

در جهان پرچمدار چنین حرکتی در این مســیر الهی است 
و بســیاری از کشــورهای دیگر در حال الگوگیری از ایران 
اســلامی در مقاومت و ایســتادگی در برابر نظام ســلطه و 
استکبار جهانی هستند، بیان داشت: بزرگترین دستاورد این 
راه و خون شــهدا بقای انقلاب اسلامی در منطقه و جهان 
است. در جامعه ای که مســئله شهادت ماندگار باشد دیگر 

شکست وجود نخواهد داشت.
وی تاکید کــرد: نکته ای که امروز شــاهدیم و مقام 
عظمای ولایت نیز اعلام کردند این بود که اقتدار و هیمنه 
آمریکای امروز ضعیف تر از آمریکای  چهار دهه قبل است؛ 
قــدرت آمریکا رو به افول و زوال اســت. امروز این نکات 
و دســتاوردها نه تنها از زبان مسئولان جمهوری اسلامی 
و زبان مبــارک مقام معظم رهبری بیان می شــود بلکه 
دشمنان هم به این نکات اقرار می کنند و تقریباً از فشار، 
مبارزه و تهدید علیه ایران اســلامی و انقلاب اســلامی نا 

امید شدند.
فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی در بخش 
دیگری از ســخنانش با تاکید بر اینکه خواسته های ترامپ 
آرزوهایی اســت که مطلقاً قابل تحقق نیست، اظهار داشت: 
چیــزی در تاریخ نیســت که نشــان دهد ایــران در برابر 
خواســته های آمریکا حتی با وجود فشار سنگین اقتصادی 
تسلیم شود؛ این بزرگترین درس امروز برای ملت های تحت 

 ستم است .
وی بــا بیان اینکه این ایده که آمریکا با خروج از برجام 
ایران را پای میز مذاکره برگرداند نیز صرفاً یک تخلف و خیال 
اســت، ادامه داد: این ها اقرار به شکست های بزرگی است که 
آمریــکا در طول 40 ســاله عمر پربرکت انقلاب اســلامی 

متحمل شده و امروز به این اقرار ها رسیده اند.
سرلشــکر جعفری با بیان اینکه همیشه آمریکایی ها و 
دشمنان انقلاب اسلامی با شکست مواجه بودند، بیان داشت: 
از ابتــدای پیــروزی انقلاب در بیابان های طبس شکســت 
خوردنــد، جنگ را به ما تحمیل کردنــد برای اینکه انقلاب 
اســلامی به جهان صادر نشود اما همین جنگ هشت ساله و 
مقاومت سبب شــد انقلاب اسلامی به جهان و ایستادگی و 

مقاومت به دیگر کشورها صادر شود.
فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی مقاومت 
مردم غزه و فلســطین، عراق و یمــن را در برابر جنایت ها و 
جنگ طلبی ها مدیون ایستادگی و مقاومت ملت بزرگ ایران 
و به برکت خون شهیدان  دانست و افزود: این ها شکست های 

پی در پی است که دشمنان متحمل شدند.

برگزاری كنگره ۲ هزار شهید خراسان  جنوبی در بیرجند

پیکر مطهر 7۲ شهید دفاع مقدس
به میهن اسلامی بازگشت

خبر  سپاه  هوافضای  نیروی  فرمانده 
تست موشکی اخیر را تایید کرد و گفت 
که واکنش  آمریکایی ها نشــان می دهد 
که این تســت برای آنها بسیار مهم بود 
که فریادشان درآمد ضمن آنکه وی این 
تست موشکی را در چارچوب ساحهای 
متعارف دفاعی عنــوان کرد که نیاز به 

اجازه گرفتن ندارد.
سردار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی 
هوافضای سپاه پاســداران انقلاب اسلامی در 
گفت وگــو با خبرگزاری فــارس با تایید خبر 
تست موشک بالستیک اخیر اظهار داشت: ما 
تست های موشکی مان را انجام می دهیم و این 

کار اخیر هم تست مهمی بود.
ســردار حاجی زاده درخصــوص واکنش 
آمریکایی ها به این تســت که از سوی مایک 
پمپئو وزیر خارجه این کشــور هم اعلام شد، 
گفت: این واکنش ها نشــان می دهد که این 
موضوع برای آنها بسیار مهم بود که فریادشان 

درآمد.
وی با بیان اینکه بیش از 40 تا 50 تست 

در ســال انجام می دهیم، تاکیــد کرد: اینکه 
آمریکایی ها نسبت به برخی از این آزمایش ها 
واکنش نشــان می دهند نشان دهنده فشار به 

آنهاست.
ســردار حاجــی زاده البته به اســم این 
موشک اشــاره ای نکرد. لازم به یادآوری است 
که دهم آذرمــاه، وزیر امور خارجه آمریکا در 
صفحه توئیتر خود نوشــت: »ایران به تازگی 
یک موشک میان برد بالستیک آزمایش کرده 
که قادر است کلاهک های متعدد حمل کند.« 
وی مدعی شــد که این آزمایــش، قطعنامه 

2231 شورای امنیت را نقض می کند.
یک روز پــس از ادعای پمپئو، ســردار 
ابوالفضل شکارچی سخنگوی ارشد نیروهای 
مســلح در ایــن باره اظهار داشــت: تســت 
موشــک ها و توان دفاعی جمهوری اسلامی 
برای دفاع و در راســتای بازدارندگی است و 
این کار ادامه پیدا خواهد کرد یعنی هم تست 

و هم توسعه موشکی را ادامه خواهیم داد.
وی تصریــح کرد: این موضــوع خارج از 
چارچوب مذاکرات اســت و به امنیت ملی ما 

مرتبط است لذا در این رابطه از هیچ کشوری 
اجازه نخواهیم گرفت.

امور خارجه  وزیــر  محمدجواد ظریف 
کشــورمان نیز در مــورد اظهــارات اخیر 
آمریکایی ها پیرامون برنامه موشــکی ایران، 
گفت: آمریکایی ها در دولت گذشته و فعلی 
اعتراف کردند که نــه برجام و نه قطعنامه 
2231، فعالیت ایران را در زمینه موشــکی 
ممنوع نمی کند و هم خانم وندی شــرمن 
در جلســه ســنای آمریکا در مذاکرات این 
حــرف را زد هم آقای برایــان هوک دو ماه 
پیــش این مطلــب را گفت. موشــک های 
جمهوری اسلامی با توجه به اینکه نقطه زن 
 هستند فقط برای ســلاح متعارف طراحی

شده است.
ظریــف خاطرنشــان کرد: بــا توجه به 
اینکه آمریکا ناقض برجام و قطعنامه شــورای 
امنیت است ناچار اســت برای خود پوششی 
دست و پا کند. اما همان طور که دیدم دیروز 
 شورای امنیت حاضر نشد این ادعای بی جا را 

بررسی کند.

ضمن تایید تست موشکی اخیر 

سردارحاجی زاده:  واکنش  آمریکایی ها 
نشان دهنده فشار به آنهاست

دانش آمــوزان تهرانــی با 
رئیس جمهور  به  نامه ای  ارسال 
رفتارهــای  بــه  فرانســه، 
با  این کشور  پلیس  توهین آمیز 
اعتراض  فرانسوی  دانش آموزان 

کردند.
بــه گــزارش روابــط عمومی 
اســلامی  انجمن هــای  اتحادیــه 
دانش آموزان، در بخش هایی از این 
نامــه که به امضای 2۶0 مســئول 
انجمن اســلامی و به نمایندگی از 
تنظیم  تهرانی  دانش آمــوز   1200
شده و به ســفارت فرانسه تحویل 
شــد، خطاب به »امانوئل مکرون« 
آمده اســت: »در کشــور شما که 
مدعی هستید مهد آزادی است، در 
کشور شما که به بهانه های عجیبی 
ماننــد عدم تبلیغــات دینی، حتی 
اجازه حجاب به دختران مســلمان 
داده نمی شــود، در روزهــای اخیر 
تعــداد زیادی دانش آمــوز نوجوان 
همــراه با صدها هــزار نفر از مردم 
فرانســه در اعتــراض به شــرایط 
بد کشــورتان دســت به تشــکیل 
بزرگ تریــن تجمع اعتراضی زده اند 
و لب بــه اعتراض گشــوده اند. اما 

پاســخ حکومت شــما  می دانیــد 
زیر نظر شــما به ایــن همه مردم 
معتــرض چــه بــود؟ ســرکوب، 
 دست های بســته، کتک و مجازات 

دانش آموزان.
مــا اعضــای انجمن اســلامی 
شــهر تهران به عنوان باسابقه ترین 
تشکیلات دانش آموزی ایران، ضمن 
اعتراض شدید نســبت به وضعیت 
زننده و توهین آمیزی که در برخورد 
بــا همتایان پاریســی مان شــکل 
گرفته، دولت فرانسه را مسئول این 
اتفاق زشــت می دانیم و برای شما 
متاسفیم که به جای پذیرش نقد و 
اجازه شنیده شدن صدای مخالف، 
حتی به دانش آمــوزان نوجوان هم 
رحم نمی کنید و کوله هایشان را از 
آنها می گیرید و دستهایشــان را از 
پشــت می بندید. کاش تکلیف دنیا 
را روشــن کنید. ژست دموکراتیک 
شما را باور کنیم یا دست های بسته 
دانش آموزان فرانسوی را. امیدواریم 
روزی برسد که عدالت واقعی را در 
دنیا ببینیــم. روزی که حتما روی 
عدالت  دانش آموزان  و  شما ســیاه 

خواه، سربلند خواهند بود.«

نامه اعتراضی دانش آموزان تهرانی به رئیس جمهور فرانسه
ژست دموکراتیک تان را باور کنیم

 یا دست های بسته دانش آموزان فرانسوی را؟


